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UDALAREN OSOKO BILKURA 
Bilkuraren akta 

 
Ohiko bilkura 
Data: 2021eko uztailaren 14a, asteazkena. 
  
2021eko irailaren 8ko bilkuran, akta onetsi zenean, egin ziren oharrak biltzen ditu. 
 
Oyón Oiongo udaletxeko bilkuren aretoan, Eduardo Terroba Cabezon (EAJ-PNV) alkate udalburu 
jauna bilkuraren buru dela, honako zinegotzi jaun andre hauek elkartu dira Udalbatzaren osoko 
bilkura egiteko: Conchi Villanueva Gutiérrez (EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde 
(EAJ-PNV), José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH 
Bildu Oion), Manuel Gamarra López-Brea (PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE 
PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
Bilkura eratu den unean bertan ez zeuden zinegotziak: Idoia Eslava Guillerna (EAJ-PNV) (lan 
arrazoiengatik), Daniel Salvador Adán (zinegotzi ez-atxikia) (familia arrazoiengatik) eta Eduardo 
Inclán Gil (PP) (familia arrazoiengatik). 
Alfredo S. Sastre de A. idazkari titularra bilkuran izan da, idazkari gisa. 
Saioa aldez aurretik eta arauzko publizitatearekin deitu da, eta honako hau izan da gai-zerrenda: 

Gai-zerrenda 
 

1. 2021eko ekainaren 9ko aurreko ohiko bilkuraren akta onestea. 
2. Alkatetzaren dekretuak eta ebazpenak. 
3. Kultura, Turismo, Ospakizun, Obra eta Zerbitzu Batzordea. 

3.1. 2021eko Esker Onezko jaiei buruzko erabakia. 
3.2. Terrazetako modulu kopurua handitzea 2021eko udako denboraldirako. 
3.3. Igerileku-zerbitzua kontratatzeko finantza-berrorekari buruzko irizpideak onestea. 

4. Gazteria, Hezkuntza eta Kirol Batzordea. 
5. Euskara eta Gizarte Ongizate Batzordea. 
6. Ekonomia, Ogasun eta Enplegu eta Hirigintza Batzordea. 

6.1. EH Bildu Oionen mozioa, energia berriztagarrien hedapenari buruzkoa, eta EAJ-PNVren 
zuzenketa. 

6.2. EH Bildu Oionen mozioa, Gizarte Segurantzak Arabako Errioxan duen bulego bakarra ixteari 
buruzkoa, eta EAJ-PNVren zuzenketa. 

6.3. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Lanbidek enplegu-bulego gisa eta beste erabilera 
batzuetarako erabil dezan. 

 

6.4. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Osakidetzak osasun-zentro gisa erabil dezan. 
6.5. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Osasuneko lurralde-ordezkaritzak 

ingurumen-osasuneko eskualdeko bulego gisa erabil dezan. 
 

6.6. 2020 ekitaldiko kontu orokorra onestea. 
6.7. Obra eta Zerbitzuen Foru Planaren 2022/2023 programan obrak sartzeko eskaera. 

Azken puntua) Galde-eskeak 
 

 
Bilkuraren izaerarekin eta gai-zerrendarekin bat etorriz, eta gaiak jorratu eta bozkatu ostean, honako 
erabaki hauek hartu dira: 

 
1. 2021eko ekainaren 9ko aurreko ohiko bilkuraren akta onestea. 
 

Alkate-udalburuak aktari buruzko oharrak egiteko gonbita egin die zinegotziei. 
Ez da oharrik egin. 
 
Hau erabaki da: 

1) 2021eko ekainaren 9ko aurreko ohiko bilkuraren akta onestea, egindako oharrekin. 
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Aldeko 8 (zortzi) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), José Manuel Villanueva Gutiérrez 
(EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH Bildu Oion), Manuel Gamarra López-Brea 
(PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga 
(PP). 
 
 
2. Alkatetzaren dekretuak eta ebazpenak. 

 
Idazkariak, alkate-udalburuak hala eskatuta, Alkatetzaren dekretu eta ebazpenen berri eman du, 
zehazki aurreko ohiko bilkuratik aurrera emandakoen berri: 105/2021 eta 132/2021 bitartekoak. 
 
Bertaratuak jakinaren gainean geratu dira. 

 
 

3. Kultura, Turismo, Ospakizun, Obra eta Zerbitzu Batzordea. 
 
3.1. 2021eko Esker Onezko jaiei buruzko erabakia. 

 
Beloqui Unzurrunzaga jn. (PP): Erabakiarekin ados. 
Gamarra López Brea jn. (PSE-EE PSOE): Arma bakarrak pazientzia eta txertoa dira. 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): EH Bildu Oion taldeak bere egitarau-eredua aurkeztu zuen. 
Ez dakit zer ekintza egingo diren, beharrezkoa da jendea zabaltzea eta askatzea. Intzidentzia metatua 
aparra bezala igotzen ari da. Kasu honetan abstenitu egingo gara. 
Alkate jn.: Pandemiaren mendeko ekitaldiak izango dira. Kontratazioaren aukerak ebaluatzen ari gara. 
Ertzainak komunikatu bat egin du, eta jarraibide guztiak beteko ditugu. 

Aurrekariak: 
1) Jaietan ehunka pertsona biltzen dira gure kaleetan, plazetan, tabernetan eta txokoetan, eta 

ekitaldi jendetsuak sortzen dituzte. Gure proposamena da gure jaiak ohoratzea formatu 
txikiko ekitaldiren batekin, jendea pilatzera gonbidatzen ez duena eta bizitzea tokatzen 
zaigun denbora honetan jaiaren oroimena mantentzen laguntzen diguna. 2022an Katxi 
plazara jaitsi eta jaiak ekitaldi askorekin eta segurtasun osoz ospatu ahal izatea espero dugu. 

2) Alkatetzaren proposamena, jaiak formatu txikiko jai-ekitaldiekin ospatzeko, eta 
pandemiaren aurkako araudia zorrotz betez. Ez da txupinazorik, ez Katxiren jaitsierarik, ez 
zezenen entzierrorik, ez dantzaldirik, ez gaueko musika-emanaldirik programatuko. 

3) Batzordeen bilkuran aurkeztutako erabaki-proposamena, 2021eko Esker Onezko jaiei 
buruzkoa. 

 
Hau erabaki da: 

1) 2021eko Esker Onezko jaiak egitea, 2021eko abuztuaren 25etik 30era, adierazitako 
formatuarekin. 

2) Jaien inguruko erabakia udal honek dituen kanal publiko guztietan argitaratzea: Udalaren 
webgunea, "Info pantailak" eta Whatsappeko zabaltze-zerrenda. 

3) Programatutako jai-ekitaldietan parte hartzean bizilagunen ulermena, erantzukizuna eta 
lankidetza eskatzea. 

4) Egitaraua osasun-agintari eskudunek hartzen dituzten erabakien mende dagoela 
jakinaraztea. 

 
Aldeko 6 (sei) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), Manuel Gamarra López-Brea 
(PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga 
(PP). 
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2 (bi) abstentzio: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion) eta Eva María Frías del Val 
(EH Bildu Oion). 

 
 

3.2. Terrazetako modulu kopurua handitzea 2021eko udako denboraldirako. 
 
Beloqui Unzurrunzaga jn. (PP): Egokia iruditzen zaigu. 
Alkate jn.: Tabernen eskaera bat dago, barnealdean % 50eko murrizketa dagoelako. Ezin diogu soropila 
okupatzeko baimena eman Garai tabernari, ez da logikoa sortzen duen kalteagatik. 
 

Aurrekariak: 
1. Alkatetzaren proposamena, 2021eko udako denboraldirako terrazetako moduluetako biren 

kopurua handitzeko. 
2. Bide publikoa mahai, aulki eta mahaitxoekin okupatzeko ordenantza arautzailearen 10.2 

artikulua, 2016eko ekainaren 3ko ALHAOn argitaratua • 63. zk. Altzariak instalatzeko 
preskripzioak 

a. “Mahaitxoen moduluan 0,70 metroko mahai biribil edo lauki bat eta lau aulki sartzen 
dira, aulkiek elkarren aurrez aurre egon behar dute bi eta bi. Mahaitxoen modulu 
honentzat 1,80 metro x 1,80 metroko azalera hartu da kontuan eta gehienez metro 
bateko mahaia baimenduko da. Dagoen espazioaren ondorioz mahaitxo horientzako 
tokirik ez balego, mahai bat eta bi edo hiru aulki jarri ahal izango dira. Altzariak 
mugikortasun murriztuko erabiltzaileen ezaugarrietara egokituta egongo dira”. 

 
Hau erabaki da: 

1) Onestea 2021eko udako denboraldirako terrazetako moduluetako biren kopurua handitzea, 
eta jarduteko baldintza hauen arabera arautuko da: 
a) Terrazetako moduluak handitzeko baimena establezimenduaren titularrak eskatuta 

emango da. 
 

b) 2021 ekitaldirako terrazarako baimenik ez duen establezimenduaren titularrari ez zaio 
baimenik emango. 

c) Erabaki honen ondorioetarako, udako denboraldia 2021eko urriaren 3ra arte luzatuko 
da. 

d) Zabaltzeak ez dakar 00:00etan amaitzen den terrazaren funtzionamendu-ordutegia 
zabaltzea, eta ordutegia amaitzean eta gehienez 30 minutuko epean, bide publikotik 
kendu beharko da edo altzariak jaso beharko dira, pertsona batek ezin izango du bide 
publikoan altzaririk berriro jarri kentzeko ordutik aurrera. 

2) Emandako lizentzien eta horien zabaltzearen zerrenda eta terraza-lizentziarik ez duten 
ostalaritzako establezimenduen zerrenda Guardiako ertzain-etxeari jakinaraziko zaio. 

 
Aldeko 8 (zortzi) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH 
Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH Bildu Oion), Manuel Gamarra López-Brea (PSE-EE 
PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 
 

3.3. Igerileku-zerbitzua kontratatzeko finantza-berrorekari buruzko irizpideak onestea 
 

Gamarra López Brea jn. (PSE-EE PSOE): Ez dituzu bildu pandemiaren alderdi espezifikoak. Pozik 
nago iaz onetsi nuelako. Ez gaude kalean hitz egiten denari gor. 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Harri berean bi aldiz estropezu egiten dugu. 2019an 
60.000 euro fakturatu zituzten. Finantza-orekarekin eta fakturazioarekin 90.000 euro poltsikoratzen 
dituzte. Ez dut hori onartuko. Orekaz gain, kontratazioaren txandari oztopoak jartzea. 
Proposamena gaizki dago. Gehiegizkoa da. Lan-kontratuei buruzko datuak ematea nahi dugu. Ez da 
nire ahotik atera udalak enpresa bati mesede egiten dionik. 
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Alkate jn.: Harpidetu egin dira: 1.215 pertsona. 2020an baino 113 harpidedun gehiago daude. 
Hasiera batean, harpidedunen kopuruak ez luke aldatu behar. Ez gara enpresa bati mesede egiten 
ari. Agian ona ez den erabaki bat da, baina gehiago kostatuko litzaiguke judizializatzen bada. 
Badirudi huts egingo dugula hartzen dugun erabakia edozein dela ere… 

 
Aurrekariak: 

1) Zerbitzua ekainaren 25ean, ostiralean, hasi zen. Zerbitzuko kontratistaren jarraibideak 
harpidedunen gehieneko kopurua mugatzea eta eguneko sarrerak ez saltzea dira. Kontratari 
eskatzen zaizkion betebeharrak handitzeak Udalari ahalegin ekonomikoa egitea eragiten 
dio, eta horrek kontratuaren prezio igotzea ekarriko du, berroreka.  

2) COVID-19 pandemia dela-eta eman beharreko zerbitzu gehigarriak, kontratistaren 
proposamenean zehazten direnak. 2021eko udako diru-sarrerak galtzeagatik kalte-ordainak 
ordaintzeko irizpideak. 

a. Kontratistak proposamen bat aurkeztu du 2021eko udako diru-sarrerak 
galtzeagatik kalte-ordainak ordaintzeko irizpideei buruz. 

b. Proposamen honen irismena udako igerilekuaren irekiera epeari dagokio. 2019 eta 
2020eko ustiapen-balantzea, bazkideen urteko zerrenda eta kontzeptu horrengatik 
eta udal-igerilekuko sarrerengatik lortutako diru-sarrerak hartuko dira kontuan.  

c. Aurrerapena denboraldiaren amaieran doituko da, eta ez da inola ere 43.511,85 
eurotik gorakoa izango, arreta jarriko da berroreka ekonomikoan eta kontuan 
hartuko da udako aldia defizitarioa dela Oion Deportivo ABEErentzat (2020ko 
ustiapenaren balantzean galdutakoak eta irabaziak egiaztatzen badira).  

4) Alkatetzak egindako proposamena: 
 
Hau erabaki da: 

1. Baimena ematea COVID-19 pandemia dela-eta adierazten diren zerbitzu gehigarriak 
emateko. 

2. 2. aurrekarian zehaztutako kalte-ordainen irizpideak onestea. 
 
Aldeko 5 (bost) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), Manuel Gamarra López-Brea (PSE-EE 
PSOE) eta Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE). 
Aurkako 2 (bi) boto: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion) eta Eva María Frías del Val 
(EH Bildu Oion). 
Abstentzio bat (1): Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 
 

4. Gazteria, Hezkuntza eta Kirol Batzordea. 
5. Euskara eta Gizarte Ongizate Batzordea. 
6. Ekonomia, Ogasun eta Enplegu eta Hirigintza Batzordea. 

 
6.1. EH Bildu Oionen mozioa, energia berriztagarrien hedapenari buruzkoa eta 

EAJ-PNVren zuzenketa. 
 

Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): EH Bildu Oionek planteatu du plan horrek 
autokontsumoa eta kontrol publikoa sustatzea, eta argi eta garbi ezartzea energia berriztagarriak 
hedatzeko bazterketa-eremuak. Energia Berriztagarrien LPSak zehatz-mehatz zehaztu behar ditu 
energia berriztagarrien sistemak garatzeko eremu egokienetako kokaleku guztiak. 
LPSren zirriborroak pribatuen ekimenak sustatzen ditu, eta, horren aurrean, kontrol publiko 
handiagoa behar da, energia berriztagarrien sistemak garatzeko beharrezkoa den izaera 
demokratikoa bermatzeko. Eta baita parte-hartze publikoko benetako prozesu bat ere, gure 
etorkizunerako hain erabakigarria den gai honetan beharrezkoa dena. Parte-hartzea zabaldu eta 
sustatu behar da kanpaina publiko baten bidez, beste eremu batzuetan egiten den moduan. 
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Planak finkatzen dituen helburuak oso urrun daude nazioarteko itunek ezarritakoetatik. Euskadi 
2030 energia-estrategian oinarritzen dira, eta plan hori erabat zaharkituta geratu da, eta ez ditu 
betetzen Parisko akordioak, Europako Itun Berdea, Trantsizio Ekologikoaren eta Klima 
Aldaketaren Legea eta, are, Jasangarritasun Energetikoaren Legea bera ere. 
 
EH Bildu Oionek energia berriztagarrien hedapenari buruz aurkeztutako mozioari EAJ-PNVk 
egindako zuzenketa bozkatu da. Zuzenketa onartuz gero, mozioa ezetsi eta ez litzateke bozkatuko. 
Aldeko 3 (hiru) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV) eta José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV). 
Aurkako 2 (bi) boto: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion) eta Eva María Frías del Val 
(EH Bildu Oion). 
3 (hiru) abstentzio: Manuel Gamarra López-Brea (PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz 
(PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 
Zuzenketa onetsi da, beraz, mozioa ezetsi da. Onetsitako mozioaren testu osoa transkribatu da. 
 
EH Bildu Oionek energia berriztagarrien hedapenari buruz aurkeztutako mozioari EAJ-PNVk 
egindako zuzenketa. 

Zioen azalpena 
Onetsi berri den klima-aldaketari buruzko legeak zenbait helburu ezartzen ditu aldi desberdinetan; 
horiek egungo energia-eredua eta atmosferarako karbono-isuriak nabarmen aldatuko dituzte. 
2030ean amaitzen den lehen helburu honetan, CO2 isurketa % 23 murriztu behar dugu, energia 
berriztagarriak % 42ra arte handitu behar ditugu eta energia elektrikoaren % 70 baino gehiago iturri 
berriztagarrietatik etortzea lortu behar dugu. 
Une honetan, abian da Energia Berriztagarrien Lurralde Plan Sektorialaren aldaketa, arlo horrekin 
zerikusia duten alderdi guztiak antolatuko dituena, baina aipatutako helburuak betetzeko, egungo 
planean aurreikusitako instalazioak abian jartzea bultzatu behar da; Euskadi energia 
berriztagarriaren berezko ekoizpenean azken postuetatik ateratzeko eta legeak ezartzen dituen 
helburuetara iristeko. 
 
Horregatik guztiagatik, Oiongo Udaleko EAJ-PNV udal-taldeak energia berriztagarrien hedapenari 
buruz EH Bildu taldeak aurkeztutako mozioa ordezteko zuzenketa hau aurkeztu du. 
 
1.- Eusko Jaurlaritzari eskatzen dio bere helburuak Europako Itun Berdearen helburuekin 
lerrokatzeko, Basque Green Deal delakoaren bidez bidezkoa eta jasangarria den eredu batean 
aurrera egiteko. 
2.- Eusko Jaurlaritzari eskatzen dio Energia Berriztagarrien Lurraldearen Arloko Plana ahalik eta 
adostasun politiko eta sozial handienarekin egin dadila. 
3.- Eusko Jaurlaritzari eskatzen dio Euskadin garatzen diren energia berriztagarrien proiektu guztiek 
indarreko lege-esparruan jasotako ingurumen-neurriak errespeta ditzatela eta haiei men egin 
diezaietela, bai eta Klimari buruzko Europako Legera eta Espainiako Gobernuaren Klima 
Aldaketari eta Trantsizio Energetikoari buruzko Legera egokitzeko prozesua ireki dezatela ere, 
onetsi ondoren beharrezkoa izanez gero. 
4.- Eusko Jaurlaritzari eskatzen dio klima-aldaketaren eta trantsizio energetikoaren aurka 
borrokatzeko Europako, Estatuko edo EAEko funtsak energia berriztagarriak eta eraginkortasun 
energetikoa sustatzeko proiektuetara bidera daitezela, Euskadiko Estrategia Energetikoaren 
irizpideei jarraituz. 
5.- Eusko Jaurlaritzari eskatzen dio hidrogenoarekin zerikusia duten proiektuetara bideratutako 
Europako, Estatuko edo Euskadiko funtsek CO2 isuririk gabeko energia berriztagarrietatik 
eratorritako hidrogeno berdea lortzeko balio dezatela. 
 
 
6.2. EH Bildu Oionen mozioa, Gizarte Segurantzak Arabako Errioxan duen bulego bakarra 

ixteari buruzkoa, eta EAJ-PNVren zuzenketa. 
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Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Nahiago nuke oker banengo, eta ez dezatela itxi. Kentzen 
diguten beste zerbitzu bat. Eta gero ahoa betetzen zaie landa-despopulazioarekin. Gai horretan 
Aldundiak aktiboago jokatu behar du. 
Alkate jn.: Jendeari hitzordua ematen zaio Haron, eta agian, baita Logroñon ere. Arabako Gizarte 
Segurantzako zuzendariak Guardiako alkateari esan dio itxiera langile publiko bat lekuz aldatu delako 
dela, eta asmoa bulegoa irekita mantentzea dela. Daukagun informazioaren arabera, itxiera ez da behin 
betikoa. Hori esan digu Guardiako alkateak.  
Gamarra López Brea jn. (PSE-EE PSOE): Gasteizko lankideek esan didate ez dela behin betikoa. Oso 
larria litzateke Arabako Errioxan zerbitzua kentzea. 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Hain zuzen ere, beste bulego batzuetan har gaitzakete. Ni 
Amurrion hartu ninduten. Eusko Jaurlaritzari nolabaiteko konpromisoa eskatu behar zaio. 
 
EH Bildu Oionek Gizarte Segurantzak Arabako Errioxan duen bulego bakarra ixteari buruz 
aurkeztutako mozioari EAJ-PNVk egindako zuzenketa bozkatu da. Zuzenketa onartuz gero, mozioa 
ezetsi eta ez litzateke bozkatuko. 
Aldeko 4 (lau) boto): Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV) eta Manuel Gamarra López-Brea (PSE-EE 
PSOE). 
4 (lau) abstentzio: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH 
Bildu Oion), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 
Zuzenketa onetsi da, beraz, mozioa ezetsi da. EH Bilduk Gizarte Segurantzak Arabako Errioxan 
duen bulego bakarra ixteari buruz aurkeztutako mozioari EAJ-PNV taldeak egindako zuzenketaren 
testu osoa transkribatu da. 
 
EH Bildu Oyón-Oion udal-taldearen mozioaren ordezkapen-zuzenketa, Guardiako Gizarte 
Segurantzaren bulegoaren itxierari buruzkoa eta EAJ-PNV udal-taldeak aurkeztua. 
 
1.- Oyón-Oiongo Udala kezkatuta dago Guardiako Gizarte Segurantzaren bulegoa aldi baterako 
itxiko delako, eskualde osoari zerbitzua ematen baitio eta bertan dagoen bulego bakarra baita, 
herritarrei eta bulego hori erabiltzen duten enpresei eragin diezazkiekeen kalteengatik. 
2.- Oyón-Oiongo Udalak Gizarteratze, Gizarte Segurantza eta Migrazio Ministerioari eskatzen dio 
berehala jar ditzala bulegoa berriro irekitzeko behar diren baliabideak, zerbitzua aurrez aurre ematea 
ahalbidetzen duten baldintzetan. 
3.- Oyón-Oiongo Udalak honako mozio hau igorriko die Eusko Jaurlaritzaren Ordezkaritzari eta 
Gizarteratze, Gizarte Segurantza eta Migrazio Ministerioari. 

 
 
6.3. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Lanbidek enplegu-bulego gisa eta beste 
erabilera batzuetarako erabil dezan. 

Aurrekariak: 
1) Euskal Autonomia Erkidegoko Administrazioak doako lagapena eskatzea, 

Lanbide-Euskal Enplegu Zerbitzuak enplegu-bulego gisa erabiltzeko.  
2) Ondare-ondasuna, honako katastroko erreferentzia hau duena: 430314670000010017 

eta 430314670000020017LO eta Giralda kaleko 1. zenbakian eta San Martin kaleko 7. 
zenbakian kokatuta dagoena. Era berean, finka Guardiako Jabetza Erregistroan dago 
inskribatuta (6832 zk., 942 liburukia, 60 liburua, 224 folioa). 

3) Justifikazio-memoria ondasuna inongo antolamendu-, erreforma- edo 
egokitzapen-planetan sartuta ez dagoela eta toki-erakundearentzat beharrezkoa ez dela 
adierazten duena, eta ez dagoela aurreikusita hori horrela izatea hurrengo hamar 
urteetan, bai eta aurreikusitako lagapenaren eta erabileraren helburuak udalerriko 
biztanleen onerako izango direla argi eta garbi adierazten duena. 

4) Lagatuko den ondasuna identifikatzen eta deskribatzen duen hirigintzako txosten 
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teknikoa, ondasunaren hirigintza-baldintzak eta peritu-tasazioa zehazten dituena. 
5) Kontuhartzailetzaren txostena eta idazkariaren txostena. 
6) Aplikatu beharreko araudia 
- Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 22.2.p) 

eta 47.2.ñ) artikuluak. 
- Ekainaren 13ko 1372/1986 Errege Dekretuaren bidez onartutako Toki Erakundeen 

Ondasunen Erregelamenduaren 109.etik 111.era bitarteko artikuluak, aurrerantzean. 
- Herri Administrazioen Ondareari buruzko azaroaren 3ko 33/2003 Legearen 32.1 eta 4 

eta 36.1 artikuluak. 
 

- Apirilaren 18ko 781/1986 Legegintzako Errege Dekretuaren bidez onartutako Toki 
Araubidearen arloan indarrean dauden lege-xedapenen testu bateginaren 79.2 artikulua. 

 

7) Erabaki-proposamena, Ekonomia eta Ogasun Batzordeak 2021eko uztailaren 7an 
egindako bilkuran aurkeztua. 

 

 
Hau erabaki da: 

1. 2. aurrekarian identifikatutako higiezina doan lagatzea Euskal Autonomia Erkidegoko 
Administrazioari, Lanbidek enplegu-bulego gisa eta beste erabilera batzuetarako erabil 
dezan. 

2. lagatako ondasuna udal honen ondarera automatikoki itzultzea, 5 (bost) urteko gehieneko 
epean aurreikusitako erabilerara bideratzen ez bada, eta, nolanahi ere, izateari uzten dio 5 
(bost) urte igaro ondoren. 

 

3. Espedientea jendaurrean jartzea, 20 (hogei) egunez. 
4. Erreklamaziorik aurkezten ez bada, erabaki hau behin betikotzat jotzea. 
5. Eduardo Terroba Cabezón Alkatetzaren titularrari ahalmena ematea, beharrezkoak diren 

agiriak sina ditzan. 
6. Doako lagapena Ondasunen Udal Inbentarioan jasotzea, eguneratze aldera. 

 

 
Aldeko 8 (zortzi) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva 
Gutiérrez (EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), José Manuel 
Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH Bildu Oion), Manuel 
Gamarra López-Brea (PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta 
Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 

Alkate jn.: Lanbideren asmoa enplegu-bulegoa eta SEPErentzat bulego bat lekuz aldatzea 
da. Egin behar dugu, bestela bulegoa beste lokal batera eraman baitaiteke, eskualdeko beste 
herri batera. Ezinbestekoa da gehiengo osoarekin ateratzea. 
Gamarra López Brea jn. (PSE-EE PSOE): Oso egokia iruditzen zait. 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Non kokatuko da San Prudentzio elkartea? Ba al 
dago aurreikuspenik? 
Alkate jn.: Ez dago aurreikuspenik. Gure esku dagoen honetan, ezin dugu onartu zerbitzu 
bat desagertzea. Ezinbestekoa iruditzen zaigu. Gogorarazten dut elkarte batzuek ez dutela 
lokalik erabilera esklusiborako. Lokalen gabezia arintzeko, Concepción plazan gela berriak 
jartzea da gure nahia. Horregatik Foru Planaren eskaera. 
 
 

6.4. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Osakidetzak osasun-zentro gisa erabil 
dezan. 

 
Aurrekariak: 

1. Euskal Autonomia Erkidegoko Administrazioak doako lagapena eskatzea, osasun-zentro 
berri bat eraikitzeko. 

2. Ondare-ondasuna, honako katastroko erreferentzia hau duena: 43010328000001 eta Foru 
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kaleko 11. zenbakian kokatuta dagoena. Era berean, finka Guardiako Jabetza Erregistroan 
dago inskribatuta (4001 zk., 840 liburukia, 51 liburua, 116 folioa). 

3. Justifikazio-memoria ondasuna inongo antolamendu-, erreforma- edo egokitzapen-planetan 
sartuta ez dagoela eta toki-erakundearentzat beharrezkoa ez dela adierazten duena, eta ez 
dagoela aurreikusita hori horrela izatea hurrengo hamar urteetan, bai eta aurreikusitako 
lagapenaren eta erabileraren helburuak udalerriko biztanleen onerako izango direla argi eta 
garbi adierazten duena. 

4. Lagatuko den ondasuna identifikatzen eta deskribatzen duen hirigintzako txosten teknikoa, 
ondasunaren hirigintza-baldintzak eta peritu-tasazioa zehazten dituena. 

5. Kontuhartzailetzaren txostena eta idazkariaren txostena. 
6. Aplikatu beharreko araudia 

— Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 
22.2.p) eta 47.2.ñ)  artikuluak. 

— Ekainaren 13ko 1372/1986 Errege Dekretuaren bidez onartutako Toki 
Erakundeen Ondasunen Erregelamenduaren 109.etik 111.era bitarteko artikuluak, 
aurrerantzean. 

— Herri Administrazioen Ondareari buruzko azaroaren 3ko 33/2003 Legearen 32.1 
eta 4 eta 36.1 artikuluak. 

— Apirilaren 18ko 781/1986 Legegintzako Errege Dekretuaren bidez onartutako 
Toki Araubidearen arloan indarrean dauden lege-xedapenen testu bateginaren 79.2 
artikulua. 

7. Erabaki-proposamena, Ekonomia eta Ogasun Batzordeak 2021eko uztailaren 7an egindako 
bilkuran aurkeztua. 

 
Hau erabaki da: 

1. 2. aurrekarian identifikatutako higiezina doan lagatzea Euskal Autonomia Erkidegoko 
Administrazioari, Osakidetzak osasun-zentro gisa erabil dezan. 

2. Doan lagatako ondasuna udal honen ondarera automatikoki itzultzea, 5 (bost) urteko 
gehieneko epean aurreikusitako erabilerara bideratzen ez bada, eta, nolanahi ere, izateari 
uzten dio 5 (bost) urte igaro ondoren. 

3. Espedientea jendaurrean jartzea, 20 (hogei) egunez. 
4. Erreklamaziorik aurkezten ez bada, erabaki hau behin betikotzat jotzea. 
5. Eduardo Terroba Cabezón Alkatetzaren titularrari ahalmena ematea, beharrezkoak diren 

agiriak sina ditzan. 
6. Doako lagapena Ondasunen Udal Inbentarioan jasotzea, eguneratze aldera. 

 
Aldeko 8 (zortzi) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva 
Gutiérrez (EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), José Manuel 
Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH Bildu Oion), Manuel 
Gamarra López-Brea (PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta 
Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 
 
 

6.5. Ondare-ondasunaren doako lagapena, Osasuneko lurralde-ordezkaritzak 
ingurumen-osasuneko eskualdeko bulego gisa erabil dezan. 

 
Aurrekariak: 

1. Euskal Autonomia Erkidegoko Administrazioak doako lagapena eskatzea, Osasun 
publikoko eta adikzioetako eskualdeko azpizentro gisa erabiltzeko. 

2. Ondare-ondasuna, honako katastroko erreferentzia hau duena: 43010331000001 eta Foru 
kaleko 6. zenbakia 1. solairuan kokatuta dagoena. Era berean, finka Guardiako Jabetza 
Erregistroan dago inskribatuta (7805 zk., 1058 liburukia, 78 liburua, 218 folioa). 

3. Justifikazio-memoria ondasuna inongo antolamendu-, erreforma- edo egokitzapen-planetan 
sartuta ez dagoela eta toki-erakundearentzat beharrezkoa ez dela adierazten duena, eta ez 
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dagoela aurreikusita hori horrela izatea hurrengo hamar urteetan, bai eta aurreikusitako 
lagapenaren eta erabileraren helburuak udalerriko biztanleen onerako izango direla argi eta 
garbi adierazten duena. 

4. Lagatuko den ondasuna identifikatzen eta deskribatzen duen hirigintzako txosten teknikoa, 
ondasunaren hirigintza-baldintzak eta peritu-tasazioa zehazten dituena. 

5. Kontuhartzailetzaren txostena eta idazkariaren txostena. 
6. Aplikatu beharreko araudia 

— Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 
22.2.p) eta 47.2.ñ)  artikuluak. 

— Ekainaren 13ko 1372/1986 Errege Dekretuaren bidez onartutako Toki 
Erakundeen Ondasunen Erregelamenduaren 109.etik 111.era bitarteko artikuluak, 
aurrerantzean. 

— Herri Administrazioen Ondareari buruzko azaroaren 3ko 33/2003 Legearen 32.1 
eta 4 eta 36.1 artikuluak. 

— Apirilaren 18ko 781/1986 Legegintzako Errege Dekretuaren bidez onartutako 
Toki Araubidearen arloan indarrean dauden lege-xedapenen testu bateginaren 79.2 
artikulua. 

7. Erabaki-proposamena, Ekonomia eta Ogasun Batzordeak 2021eko uztailaren 7an egindako 
bilkuran aurkeztua. 

 
Hau erabaki da: 

1. 2. aurrekarian identifikatutako higiezina doan lagatzea Euskal Autonomia Erkidegoko 
Administrazioari, Osasuneko lurralde-ordezkaritzak ingurumen-osasuneko eskualdeko 
bulego gisa erabil dezan. 

2. Doan lagatako ondasuna udal honen ondarera automatikoki itzultzea, 5 (bost) urteko 
gehieneko epean aurreikusitako erabilerara bideratzen ez bada, eta, nolanahi ere, izateari 
uzten dio 5 (bost) urte igaro ondoren. 

3. Espedientea jendaurrean jartzea, 20 (hogei) egunez. 
4. Erreklamaziorik aurkezten ez bada, erabaki hau behin betikotzat jotzea. 
5. Eduardo Terroba Cabezón Alkatetzaren titularrari ahalmena ematea, beharrezkoak diren 

agiriak sina ditzan. 
6. Doako lagapena Ondasunen Udal Inbentarioan jasotzea, eguneratze aldera. 
 
Aldeko 8 (zortzi) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), José Manuel Villanueva Gutiérrez 
(EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val (EH Bildu Oion), Manuel Gamarra López-Brea 
(PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga 
(PP). 
 
 
6.6. 2020 ekitaldiko kontu orokorra onestea. 

 
Aurrekariak: 

1. Oyón-Oiongo Udaleko Kontuen Batzorde Bereziak 2020 ekitaldiari dagokion kontu 
orokorraren aldeko irizpena eman du 2020ko ekainaren 2an eginiko bilkuran. 

2. 2020 ekitaldiari dagokion kontu orokorraren espedientea jendaurrean jarri da hamabost 
eguneko epean, eta horretarako iragarkia udaleko iragarki-taulan eta Arabako Lurralde 
Historikoaren Aldizkari Ofizialean (66. zk., 2021eko ekainaren 16koa) argitaratu da. 
Erreferentzia alfanumerikoa: Ogas/CtagenTramit – 2020 ekitaldia. 

3. Jendaurrean egon den aldian ez da inolako erreklamaziorik, eragozpenik edo oharrik 
aurkeztu. 

4. Erabaki-proposamena, 2021eko uztailaren 7an egindako Kontuen Batzorde Berezian 
aurkeztua. 
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Hau erabaki da: 
1) 2020 ekitaldiko kontu orokorra onestea. 
2) Ondasunen Inbentarioa zuzentzea, Toki Erakundeen Ondasunen Erregelamenduaren 31. 

artikuluan xedatutakoa betez. 
 
Aldeko 6 (sei) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), Manuel Gamarra López-Brea 
(PSE-EE PSOE), Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga 
(PP). 
2 (bi) abstentzio: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion) eta Eva María Frías del Val 
(EH Bildu Oion). 
 
 
6.7. Obra eta Zerbitzuen Foru Planaren 2022/2023 programan obrak sartzeko 

eskaera. 
 

Aurrekariak: 
1. 9/2017 Foru Araua, apirilaren 12koa, Arabako Foru Aldundiaren Obra eta Zerbitzuen 

Foru Plana arautzen duena. 
2. Gobernu Kontseiluaren Foru Dekretua, oinarri arauak onartzen dituena laguntzak 

emateko, Obra eta Zerbitzuetako Foru Planaren bitartez, Arabako Lurralde Historikoko 
toki erakundeei, eta 2020-2021 aldirako deialdia.  

3. Oyón-Oiongo Udala ez dago sartuta Lan eta Zerbitzuen Foru Plana arautzen duen 
apirilaren 12ko 9/2017 Foru Arauaren 8. artikuluan jasotako baztertze-arrazoietan.  

 

4. Obra eta Zerbitzuen Foru Planean sartzeko eskatzen diren inbertsioak deskribatzeko 
jarduketen memoria baloratuak daude: 

a. Plaza Nagusia, San Bizente eta adar-kaleak berrurbanizatzea, kontrata bidez 
gauzatzeko 1.036.850,49 euroko aurrekontuarekin. 

b. Erabilera anitzeko gela Concepción plazan, erabilera soziokulturaletarako, kontrata 
bidez gauzatzeko 307.178,18 euroko aurrekontuarekin. 

5. Alkatearen proposamena, Ekonomia eta Ogasun eta Hirigintza Batzordean aurkeztua. 
 

Hau erabaki da: 
1) Obra eta Zerbitzuen Foru Planaren 2022/2023 programan honako jarduketa 

hauek lehentasun-ordenaren arabera sartzeko eskatzea. 
a. Plaza Nagusia, San Bizente eta adar-kaleak berrurbanizatzea, 
kontrata bidez gauzatzeko 1.036.850,49 euroko aurrekontuarekin.  
b. Erabilera anitzeko gela Concepción plazan, erabilera 
soziokulturaletarako, kontrata bidez gauzatzeko 307.178,18 euroko 
aurrekontuarekin. 

2) 4. aurrekarian adierazitako dokumentu teknikoak onestea. 
3) Plan horretan sartzen diren obra edo zerbitzuen eta, hala badagokio, dagozkien 

ordainsarien finantzaketa osoaren erantzukizuna bere gain hartzea, bai eta 
eskatutako obra edo zerbitzuari aplikagarri zaion araudia eta Araudi Arautzailean 
obra edo zerbitzu horiek emateko aurreikusitako baldintza guztiak osorik 
betetzearena ere. 

4) Obra finantzatzeko plana eta konpromisoa onartzea. Horren arabera, Udalak 
baliabide propioetatik bideratuko du diruz lagundu gabeko kopurua. 

 

 
Aldeko 5 (bost) boto: Eduardo Terroba Cabezón (EAJ-PNV), Conchi Villanueva Gutiérrez 
(EAJ-PNV), José Antonio Tarragona Elejalde (EAJ-PNV), Manuel Gamarra López-Brea 
(PSE-EE PSOE) eta Hilario Fernández Ruiz (PSE-EE PSOE). 
3 (hiru) abstentzio: José Manuel Villanueva Gutiérrez (EH Bildu Oion), Eva María Frías del Val 
(EH Bildu Oion) eta Aitor Beloqui Unzurrunzaga (PP). 

https://www.araba.eus/botha/Busquedas/Resultado.aspx?File=Boletines/2017/050/2017_050_01655_C.xml&hl=
https://www.araba.eus/botha/Busquedas/Resultado.aspx?File=Boletines/2017/050/2017_050_01655_C.xml&hl=
https://www.araba.eus/botha/Busquedas/Resultado.aspx?File=Boletines/2017/050/2017_050_01655_C.xml&hl=
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Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Taldeen parte hartze handiagoa nahiko genukeen, oso 
azkar joan baita dena. 
Alkate jn.: Areto berriaren erabakia justifikatuta dagoela uste dugu: Osakidetzari egindako 
lagapenarekin Gaztelekua galtzen da eta Lanbideren lagapenarekin Giralda kaleko lokala galtzen da. 
Foru-planaren arauak azpiegitura eta ekipamendu eskaera bat egiteko aukera ematen digu. 
Proposamenak gainean beste solairu bat egiteko aukera ematen du. 

 
 

Azken puntua) Galde-eskeak 
 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): LABi jakinarazi diogu ludotekako arduradunak praktiketan 
dauden begirale elebidun eta hirueledunekin duen jarrera.  

 
Villanueva Gutiérrez jn. (EH Bildu Oion): Ez nekien ez zela eguneko sarrerarik saltzen. Nire bilobari 
sarrera debekatu zitzaion eta ez nuen ezer esan. Baina egun horretan bertan ludotekako haurrak 
heldu ziren: Abonamendua zutenak aurrera eta abonamendua ez zutenak atzera, eta euro bat 
ordainduta sartu ziren. Horrek ezin du horrela izan. 
Alkate jn.: Kontrolatuko dugu. Kontratistarekin hitzartu genuen araua da ez zegoela eguneko 
sarrerarik. Eta horrek denentzat balio du. 
 
Frías del Val and. (EH Bildu Oion): Antza denez, 90 pertsonako itxarote-zerrenda dago. Zer egingo 
da? 
Alkate jn.: Daukagun edukierarekin ezin dugu 2.000 abonamendu egin. Ezin izango da abonamendu 
gehiago egin. 
 
Jorratzeko gai gehiagorik ez dagoenez, udalburu jaunak amaitutzat eman du bilkura 21:55ean (bilkura 
20:00etan hasi zen), eta nik, idazkariak, guztiaren fede ematen dut. 
 

Oyón-Oionen, 2021eko abuztuaren 6an. 
Udaleko idazkaria: 

O. E. Alkatetza. 
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